
Godina petnaesta, broj 768, dodatak za Brani~evski okrug

Jubilej O[ „Kralj Aleksandar I“ 

Obrazovna 
ustanova za ponos 
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Priznanje Instituta za transfuziju krvi 

Po`arevac 
deveti put 
najhumaniji Strana III

„SRPSKO MORE“ DOBIJA TURISTI^KI AERODROM

Veliko Gradi{te - Srebrno jezero, popular-
no ovde nazvano „Srpsko more“, ve} dece-
nijama poku{ava da unapredi pristupa~-
nost izvanrednoj turisti~koj ponudi, pa je
sve `itelje op{tine Veliko Gradi{te kao i za-
interesovane posetioce iskreno odu{evila
informacija da bi ovde, kona~no, mogao da
bude izgra|en pravi turisti~ki aerodrom o
kome su, i jedni i drugi, ma{tali godinama.
Najavljeni zavr{etak aerodroma kraj Srebr-
nog jezera, koja je obradovala mnoge, po-
tvr|uje i prvi ~ovek op{tine Veliko Gradi{te,
predsednik Dragan Mili}. „U op{tini Veliko
Gradi{te uskoro bi mogao da nikne turisi-
ti~ki aerodrom. Naime, u toku je izrada
planske dokumentacije za izgradnju aero-
droma Srebrno jezero, a predvi|eno je da
se postoje}a travnata pista od 800 metara
unapredi i produ`i na 1.400 metara“, izja-
vio je predsednik Mili}. Prema njegovim re-
~ima, na aerodrom }e mo}i da sle}u avioni
sa kapacitetom do 50 putnika. Z. V. 
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Zna~ajna kapitalna ulaganja u pred{kolsko
i {kolsko obrazovanje na teritoriji Po`arevca

Za {kole i vrti}e 
za tri godine 1,8
milijardi dinara

Ministar [are~evi} izjavio da su {kole 
u Po`arevcu najbolje razumele 
reforme u prosveti 

Strana II

Po`arevac - Turisti~ka organizacija
Po`arevca privodi kraju jo{ jednu
uspe{nu poslovnu godinu, koja }e zva-
ni~no biti zavr{ena u prazni~noj  at-
mosferi, 31. decembra, velikim uli~-
nim novogodi{njim do~ekom Nove
godine. Zahvaljuju}i trudu i zalaganju
zaposlenih, na ~elu sa  direktorom Va-
silijem Baldi}em, u 2019. godini reali-
zovani su svi  planovi i programi ove
javne ustanove. O kvalitetu njihvog ra-
da  svedo~e i brojna priznanja osvoje-
na na ovogodi{njim sajmovima.

- U~estvovali smo na stranim
me|unarodnim sajmovima u Mo-

skvi i  Sofiji i na doma}im u Beogra-
du i Novom Sadu. Tako|e, bili smo
u~esnici izlo`bi publikacija i suve-
nira u Kru{evcu i Leskovcu, na koji-
ma smo osvojili nagrade i priznanja
za publikacije i suvenire. Najvi{e
nagrada osvojili smo na Novosad-
skom sajmu turizma, ukupno os-
am, me|u  kojima je i veliki pehar.
Tokom cele godine, osvojili smo
ukupno 17  nagrada, kao i povelju
povodom Dana oslobo|enja Po`a-
revca, kazao je Baldi}.

- Trenutno smo okupirani pripre-
mama za uli~ni do~ek. Postavlja se

novogodi{nja uli~na dekoracija, a
pripremamo i muzi~ki program u
kom  }e nastupiti jedna velika grupa
i dve predgrupe. Bi}e i veliki vatro-
met u pono}, a gra|ani }e imati za
poslu`enje besplatno vino, rakiju i
~aj. Najmla|i }e dan ranije, 30 de-
cembra, u Centru za kulturu imati
novogodi{nju predstavu, uz Deda
Mraza i podelu paketi}a, najavio je
Baldi}. Iznena|enje za gra|ane bi}e
organizovanje jo{ jednog uli~nog do-
~eka, pravoslavne Nove godine.

M. Veljkovi}
Strana IV

Turisti~ka organizacija Po`arevac svake godine posti`e sve bolje rezultate

Dobili 17 zna~ajnih nagrada,
novogodi{nja fe{ta kruna rada
Zapa`eni nastupi na sajamskim promocijama turisti~ke ponude 
Po`arevca doneli su brojna priznanja, od kojih je ~ak osam 
osvojeno na presti`nom Novosadskom sajmu

Zaostav{tina pisca i revolucionara 

Sa{a Markovi}
ponovo me|u
svojima Strana VIII

Najva`nija manifestacija su Ljubi~evske igre
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Po`arevac - U prethodne tri godine
Grad Po`arevac je u razvoj pred{kol-
skog i {kolskog obrazovanja i vaspita-
nja ulo`io 1.806.382.000 dinara, saop-
{tio je gradona~elnik Po`arevca Bane
Spasovi} prilikom sumiranja kapital-
nih investicija u ovoj oblasti.

- @elim da znate da su obrazovne
ustanove na na{oj teritoriji za nas jed-
no ve~ito gradili{te, izjavio je nedavno
gradona~elnik Spasovi}, prilikom po-
sete ministra prosvete, nauke i tehno-

lo{kog razvoja Mladena [ar~evi}a Po-
`arevcu. - Ma koliko bile opremljene i
izgra|ene, ne}emo prestati da ih jo{ vi-
{e opremamo, jo{ vi{e pro{irujemo i

jo{ vi{e modernizujemo. Na to nas
obavezuje vizija na{e dr`ave i ministar-
stva na ~ijem ste ~elu, koja kazuje da se
najve}e blago jedne zemlje nalazi u

{kolama. Zato smo u poslednje tri go-
dine izdvojili milijardu i osam stotina
miliona dinara na{ih gra|ana upravo
u srednje, osnovno ali i pred{kolsko
obrazovanje, rekao je Spasovi~

- Koristim priliku da se zahvalim i
dr`avi, va{em ministarstvu i kancela-
riji za javna ulaganja koji su tako|e
usmerili zna~ajna sredstva u obrazov-
ne ustanove na na{oj teritoriji. Sred-
stvima Republike dobili smo fasadu
{kole u Kli~evcu, u Lu~ici, Po`areva~-

koj gimnaziji, ure|enje dvori{ta u {ko-
li Kralj Aleksandar I, a nakon ura|e-
nog projekta na pomolu je i kapitalna
rekonstrukcija O[ „Dositej Obrado-

vi}“ vrednosti 280 miliona dinara, re-
kao je Spasovi} dodav{i da se ne zapo-
stavlja nijedan segment obrazovanja,
pa tako ni pred{kolski.

- Re{avaju}i problem mesta za de-
cu u vrti}ima koji pritiska Po`arevac
ve} decenijama, ulazimo u javno-pri-
vatno partnerstvo  gde }emo u privat-
nim vrti}ima subvencionisati cenu za
sve one koji nisu mogli da upi{u dr-
`avni. Ovaj potez, kao i planirana iz-
gradnja jo{ jednog vrti}a u Kostolcu,
trebalo bi da izbri{e ovaj problem, ta-
ko va`an za decu ali i njihove roditelje.

Ministar Mladen [ar~evi} je izrazio
je zadovoljstvo vi|enim u Po`arevcu is-
ti~u}i da se u Srbiji u prethodnom peri-
odu dosta toga uradilo u pogledu samih
investicija u objekte ali i u reformama u
obrazovanju i najavio je da }e ih biti jo{.
On je naveo da su u taj posao uklju~eni
predstavnici Nacionalnog prosvetnog
saveta, Zavoda za unapre|enje obrazo-
vanja i vaspitanja, predstavnici Univer-
ziteta u Beogradu. Ministar je jo{ rekao
da su reforme u prosveti {kole u Po`a-
revcu najbolje razumele, da su pozitivan
primer dobro organizovanog zadrugar-
stva i da mogu poslu`iti ostalim {kola-
ma u Srbiji kao primer.
NASTAVAK INVESTIRANJA

U [KOLE

Gradona~elnik Spasovi} tako|e is-
ti~e da je lokalna samouprava u pred-
{kolsko obrazovanje ulo`ila 1 milijar-
du i 73 miliona dinara, dok je za raz-
voj osnovnih {kola izdvojeno 315 mi-
liona dinara. Tako|e, za |ake prvake
nabavljani su paketi u vrednosti od
dva miliona 450 hiljada dinara, dode-
ljivane su u~eni~ke nagrade za ostva-
rene rezultate na takmi~enjima i pod-
sticani talenti za {ta je izdvojeno {est
miliona i 850 hiljada dinara.

Kada je re~ o tro{kovima sme{taja
u~enika sa smetnjama u razvoju, po-
`areva~ka lokalna samouprava je u
prethodnom periodu obezbedila 14
miliona dinara, za prevoz u~enika
osnovnih {kola 21 milion dinara, a za
prevoza u~enika sa smetnjama u raz-
voju i njihovih pratilaca devet miliona
i 120 hiljada dinara. Za srednje {kole
izdvojen je 241 milion dinara, dok su
tro{kovi prevoza srednjo{kolaca po-
kriveni sredstvima u iznosu od 21 mi-
lion i 500 hiljada dinara. 

Imaju}i u vidu kapitalna investici-
ona ulaganja u osnovnim i srednjim
{kolama u pro{loj i ovoj godini, bu-
d`etska sredstva ulo`ena su u realiza-
ciju projekata adaptacije i sanacije
Osnovne {kole „Vuk Karad`i}“ (~etiri

miliona dinara) i u adaptaciju {kol-
skog terena u ovoj obrazovnoj ustano-
vi (jedan milion i 500 hiljada dinara). 

Tu su i projekti koji se odnose na
zamenu stolarije u O[ „Sveti Sava“
(dva miliona dinara), na sanaciju
krovnog pokriva~a na zgradi Po`are-
va~ke gimnazije ({est miliona dinara),
kao i na zamenu stolarije na staroj
zgradi Ekonomsko-trgovinske {kole
(tri miliona 500 hiljada dinara).

PRED[KOLSKO 
U STALNOM FOKUSU

Govore}i o pro{logodi{njim i ovo-
godi{njim kapitalnim investicijama

u Pred{kolskoj ustanovi „Ljubica
Vrebalov“ u Po`arevcu, Bane Spaso-
vi} je rekao:

- Osvrnu}u se na realizaciju proje-
kata sanacije i adaptacije mokrih ~vo-
rova, kao i na ure|enje dvori{ta i obje-
kata Pred{kolske ustanove (18 milio-

na 770 hiljada dinara). Tu su i progra-
mi zamene stolarije i ugradnje lami-
nata u prostorijama u kojima borave
mali{ani (2 miliona 570 hiljada dina-
ra), kao i realizacija projekata adapta-
cije krovova, mokrih ~vorova, sanaci-
ja sistema centralnog grejanja u ve}i-
ni objekata PU (52 miliona dinara),
rekao je izme|u ostalog Spasovi}.

Govore}i o na~inima re{avanja
problema zbog manjka mesta u vrti}i-
ma u gradu, gradona~elnik Spasovi} je
najavio da }e Grad Po`arevac izdvaja-
ti odre|ena sredstva za subvencioni-
sanje boravka dece u privatnim vrti}i-
ma. Po re~ima Spasovi}a postoji neko-
liko na~ina kako da se to uradi, a iza-
bra}e se najbolji, {to bi doprinelo da
ve}i broj dece ima mogu}nost borav-
ka u vrti}ima, ~ime bi se re{io i ovaj
veliki problem u gradu. Subvenciju bi
mogla da dobiju deca ~iji roditelji is-
punjavaju odre|ene uslove.

- Smatramo da je sada bolje investi-
rati u subvencije, nego da gradimo

objekte za koje treba da se rade projek-
ti, upotrebne dozvole, da se zaposle
kadrovi, {to bi trajalo nekoliko godina,
naglasio je Spasovi}.

Pored ovoga grad }e proceniti i
potrebu za izgradnju novog vrti}a.
Projekti postoje za nov objekat u Ko-

stolcu. O~ekuje se da se u Po`arevcu
u skorije vreme otvore jo{ dva privat-
na vrti}a po re~ima Spasovi}a. Na
konferenciji za medije se pri~alo i o
mogu}nosti pravljenja centralne ku-
hinje za vrti}e ~ime bi se sada{nje
prostorije u vrti}ima iskoristile za
pro{irenje kapaciteta.

Z. Vasi}

Zna~ajna kapitalna ulaganja u pred{kolsko i {kolsko obrazovanje na teritoriji Grada Po`arevca

Za {kole i vrti}e za tri godine 1,8 milijardi dinara

Spasovi}: Ulazimo u javno-privatno 
partnerstvo, gde }emo u privatnim vrti}ima
subvencionisati cenu svima koji nisu 
mogli da upi{u decu u dr`avne 
Ministar [are~evi} izjavio da su {kole u 
Po`arevcu najbolje razumele reforme u prosveti 
Pozitivan primer za celu Srbiju dobro 
organizovano {kolsko zadrugarstvo

Ulaganja za budu}nost
- Sve te fasade, klupe, table, u~ionice, {kolske fiskulturne sale, mokri ~vorovi, nastavna sredstva,
dvori{ta i krovovi imaju za cilj samo jedno, da u godinama pred nama proizvedu jo{ sjajnih mla-
dih Po`arevljana koji }e pomo}i svom gradu i zemlji da nastave put napretka i modernizacije.
Tu je, prosvetni radnici, va{a uloga najbitnija, izjavio je gradona~elnik Spasovi} na Sve~anoj aka-
demiji povodom Dana prosvetnih radnika.

Novi kabineti u Gimnaziji
Povodom obele`avanja 157 godina postojanja Po`areva~ke gimnazije, obrazovne ustanove sa
najbogatijom tradicijom na teritoriji dana{njeg Brani~evskog upravnog okruga, u ovoj {koli su
otvorena dva nova kabineta, za informatiku i hemiju. Kako je istakla Danijela @ukovski, direk-
torka ove [kole, sredstva za opremanje kabineta u vrednosti od tri miliona dinara, ustanova je
dobila od Ministarstva prosvete.
- [kola je dobila 2,5 miliona dinara za opremanje kabineta informatike, {to podrazumeva na-
bavku name{taja i modernih ra~unara, kao i prate}e opreme, dok je za opremanje kabineta he-
mije bilo potrebno oko 500.000 dinara, rekla je @ukovski. Sa{a Pavlovi}, zamenik gradona~elni-
ka je izjavio da je gimnazija u proteklom periodu, pored sredstava koja je dobila od Ministar-
stva prosvete i lokalne samouprave, mogla da ra~una i na nov~anu pomo} iz drugih izvora.
- Od Ministarstva pravde {kola je u proteklom periodu dobila ~etiri miliona dinara koji su isko-
ri{}eni za sanaciju sanitarnih ~vorova, lokalna samouprava je u protekloj godini ulo`ila dodat-
nih {est miliona dinara za rekonstrukciju krova, a prethodno je sanirana fasada tako|e sredstvi-
ma Ministarstva prosvete u vrednosti od oko osam miliona dinara, a tu su i druga sredstva ko-
ja su ulo`ena u sre|ivanje {kole, naveo je Pavlovi}.
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Poseta ministra Mladena [ar~evi}a

Privatni vrti}i primi}e „prekobrojne“ mali{ane

Prilikom obilaska Po`areva~kih {kola
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UKRATKO

Tekstovi su deo medijskog projekta „Kapitalni 
izdaci za bolji `ivot Po`arevljana” koji je 
sufinansiran sredstvima Grada Po`arevca. Stavovi
izneti u medijskom sadr`aju ne odra`avaju nu`no
stavove organa koji sufinansira projekat. 

Po`arevac

Po`arevac - Grad Po`arevac je bio do-
ma}in u~esnicima Osniva~ke skup{ti-
ne Udru`enja direktora pred{kolskih
ustanova Srbije na kojoj su izabrani
upravni i nadzorni odbor a predsed-
nik Udru`enja postala je Tanja Lon-
~ar, direktorka Pred{kolske ustanove
„Ljubica Vrebalov“ Po`arevac. 

Pre sednice Skup{tine, prisutne je
najpre pozdravila Tanja Lon~ar, koja
je istakla da se me|usobnim umre`a-
vanjem, povezivanjem, u~enjem i usa-
vr{avanjem, u potpunosti mo`e odgo-
voriti zahtevima i obavezama mena-

d`erstva 21. veka. Gradona~elnik Gra-
da Po`arevca Bane Spasovi} je ovom
prilikom istakao da je ova ustanova,
koja se stara o najmla|im sugra|ani-
ma, ponos grada.

- Kada govorimo o Po`arevcu i
ustanovi koja je va{ dana{nji doma-
}in, slobodno mogu re}i da rezultati

koje je Pred{kolska ustanova „Ljubi-
ca Vrebalov“ postizala u godinama
iza nas, govore o sjajnom timskom
radu grada i vrti}a. Kako su re~i jef-
tine, ali podaci egzaktni, oslika}u tu
dobru saradnju, motivisanu brigom
za na{e najmla|e sugra|ane, kroz
nekoliko cifara. Gradona~elnik Spa-
sovi} je obavestio prisutne goste kao
i javnost da me|u kapitalnim ulaga-
njima Po`arevca unapre|enje uslova
za rad vrti}a spada me|u dominant-
na opredeljenja o kojima govore i ak-
tuelna ulaganja.

- Tokom 2019. i prethodne dve go-
dine, lokalna samouprava je iz bud`e-
ta izdvojila 1.073.659.000 dinara i to za
plate, prevoz, isplatu jubilarnih nagra-

da i otpremnina zaposlenih, teku}e
tro{kove funkcionisanja ustanove, po-
pravke i odr`avanja objekata i opreme
u ustanovi, tro{kove nabavke namir-
nica za spremanje hrane i nabavku di-
dakti~ke opreme“.

Ove i prethodne godine, kada govo-
rimo o  kapitalnim investicionim ula-

ganjima u Pred{kolsku ustanovu „Lju-
bica Vrebalov“ ulo`ili smo, izme|u
ostalog 18.770.000 dinara u sanaciju i
adaptaciju mokrih ~vorova i ure|enje
dvori{ta objekata pred{kolske ustano-
ve kao i postavljenje stolarije i ugrad-

nja laminata u prostorijama u kojima
borave deca u iznosu od 2.570.000,00
dinara. Realizovani su i projekti adap-
tacije krovova, sanacije i instalacije
centralnog grejanja u ve}ini objekata u
iznosu od 52 miliona dinara i nabavka
name{taja za opremanje dva objekta
ustanove u cilju unapre|enja uslova

boravka dece u iznosu od 3.400.000,00
dinara. Problem sa decom koja su bila
ispod crte u ustanovi, re{avamo od ove
godine kroz javno privatno partner-
stvo subvencionisanjem cene u privat-
nim vrti}ima. Obratili smo naro~itu
pa`nju da uslovi za boravak u tim vrti-
}ima moraju da budu kao u PU „Lju-
bica Vrebalov“ ili bolji.“

Z. V.

Vi{e od 2.000 dece u 11 objekata
U okviru Pred{kolske ustanove „Ljubica Vrebalov“ radi 11 objekata sa vi{e od 2.000 dece. Ukupno
ima 78 grupa celodnevnog boravka, 25 grupa pripremnog pred{kolskog programa u gradu i seo-
skim naseljima i vi{e od 300 zaposlenih.

Za studente i doktorande 61 stipendija 
Po`arevac - Gradska komisija sa~inila je rang-listu sa imenima 61 akademca kojima su odobre-
ne stipendije u iznosu od 10.000 dinara. Od ukupnog broja, 49 stipendija dodeljuje se za osnov-
ne studije deficitarnih zanimanja. Njih }e dobiti studenti farmacije, ma{instva, poljoprivrede,
veterine, matematike, muzike, informatike, hemije, rudarstva, elektrotehnike, gra|evine, me-
dicine, arhitekture, prava, razredne nastave, ekonomije, biologije, stomatologije, filologije, fi-
lozofije, bezbednosti, politi~kih i organizacionih nauka i studenti koji se {koluju za vaspita~e i
u~itelje. Preostalih 12 stipendija dodeljuje se za master i doktorske studije, bez obzira na usme-
renje. Konkurs je raspisan za 70 stipendija, {to zna~i da je devet ostalo nedodeljeno. M. V.

Osniva~ka skup{tina Udru`enja direktora 
pred{kolskih ustanova Srbije 

PU „Ljubica Vrebalov“ je
ponos grada Po`arevca

Za predsednika nove asocijacije izabrana
Po`arevljanka Tanja Lon~ar
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Po`arevac - Na redovnoj konferenciji
za medije Gradskog odbora Srpske
napredne stranke Po`arevac predsta-
vljeni su rad Saveta za ravnopravnost
polova Skup{tine grada Po`arevca i
Saveta za brigu o starim licima.

O radu Savetu za ravnopravnost
polova govorila je ~lanica saveta Ivana
Gavrilovi} koja je istakla ~itav niz ak-
cija, tribina i obele`avanja datuma kao
{to je kampanja „16 dana aktivizma
protiv nasilja nad `enama“, Svetski
dan prevremeno ro|enih beba... Savet
je organizovao akcije podele novogo-
di{njih paketi}a, zatim poklone za or-
ganizacije Osmi dan, Udru`enju oso-
ba obolelih od cerebralne paralize za-
tim u saradnji sa Savetom za brigu o
starim licima podeljeni su prigodni
pokloni za udru`enja penzionera sa
teritorije Grada Po`arevca. 

Grad Po`arevac je sproveo i dva
projekta u saradnji sa ovim Savetom a
to su „Unapre|enje upo{ljivosti `ena
koje `ive u ruralnim podru~jima  Po-
`arevca“ a ovaj projekat je finansiran
od strane UN WOMEN programa. 

- Glavni cilj ovog projekta je smanje-
nje nezaposlenosti me|u ̀ enskom po-
pulacijom koja ̀ ivi u ruralnom podru~-
ju. Ovaj cilj je planirano posti}i kroz ja-
~anje `enskog preduzetni{tva unapre-
|enjem ve{tina i sposobnosti ciljne gru-
pe. Zavr{ena je obuka i 20 ̀ ena je dobi-
lo biznis planove sa kojima mogu da
konkuri{u za dobijanje sredstava za za-

po~injanje poslovanja. Drugi projekat
se odnosio na unapre|enje mera popu-
lacione politike koji je sproveden u sa-
radnji sa ministarstvom bez portfelja. 

Ove godine je Po`arevac pristupio
pokretu 3+, kojim se omogu}ava po-
rodicama sa troje i vi{e dece da ostva-
re popuste u prodajnim objektima,
ustanovama, javnim preduze}ima i

drugim organizacijama koje su se pri-
klju~ile ovoj akciji. Ivana Gavrilovi} se
zahvalila svim privrednim subjektima
koji su se priklju~ili pokretu 3+. Savet
je tako|e dao predlog da deca samo-
hranih roditelja pla}aju 50 odsto od
ukupne cene vrti}a koji je usvojen na
pro{loj sednici Skup{tine grada Po`a-
revca. ^lanica saveta se zahvalila na

velikoj pomo}i i razumevanju ~elnici-
ma grada.

Zoltan Va{tag predsednik Saveta za
brigu o starim licima je rekao da je Savet
bio izuzetno aktivan i da je glavni cilj po-
bolj{anje statusa i polo`aja starih lica.
Dobijena su sredstva u iznosu od 4 mili-
ona dinara za projekat za Dnevni bora-
vak za stara lica, lokacija za Dnevni bo-
ravak treba da bude na potezu Rasadnik
sever. On o~ekuje da Dnevni boravak
bude izgra|en u naredne dve godine a
da uskoro bude izgra|en i Dom za stara
lica kako na{i sugra|ani ne bi morali da
idu u domove u druge gradove. 

- Grad je opredelio sredstva, radi se
projekat i nadam se da }emo to za godi-
nu - dve uspeti da realizujemo, rekao je
Va{tag. Pokrenuto je i pitanje pobolj{a-
nja i pro{irenja rada Narodne kuhinje
ka starim licima, uvo|enje povlastica za
gradski prevoz {to je lokalna samoupra-
va ve} preduzela i pru`anje besplatne
pravne pomo}i, koja mo`e da se ostva-
ri u gradskoj upravi. Z. V.

Beograd - Grad Po`arevac je, devetu
godinu zaredom, progla{en najhuma-
nijim gradom u Srbiji pa je njegovim
predstavnicima uru~eno priznanje u
sve~anim salonima Grada Beograda
gde je organizovan novogodi{nji pri-
jem Instituta za transfuziju krvi Srbije
i uru~ene nagrade najboljim organiza-
cijama i pojedincima u 2019. godini.

Specijalno priznanje za najhumani-
ji grad u Srbiji  dodeljeno je Po`arevcu
zbog ostvarenog nivoa davanja krvi u

odnosu na broj stanovnika u gradu. U
ime Po`arevca priznanje je primio
gradona~elnik Bane Spasovi}. Tako|e,
na sve~anosti u Crvenom krstu Po`a-
revac uru~ena je „Dijamantska plake-
ta - {ampion solidarnosti“, za najbolje
organizovane akcije davanja krvi u
zimskoj i letnjoj kampanji Instituta za
transfuziju krvi Srbije. Plaketu u ime
Crvenog krsta Po`arevac primio je
predsednik ove organizacije Milutin
Avramovi}. Z. V. 

Redovna konferencija za medije GrO Srpske napredne stranke 

Zna~ajni projekti i rad 
Saveta Skup{tine grada
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I sportska takmi~enja za starije
Savet je odr`ao i ~itav niz akcija koji su bili namenjeni pobolj{anju zdravstvene za{tite starih lica. Do sad
je oko 400 lica pregledano. Organizovano je i sportsko takmi~enje „Zabranjeno starenje“ na kome je
u~estvovalo 12 ekipa iz ~itavog Brani~evskog okruga, a organizovane su i druge sportske aktivnosti. 

Dodeljena priznanja Instituta za transfuziju krvi Srbije

Po`arevac deveti 
put najhumaniji
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PRIJAVE ZA STIPENDIJE 
DO 24. DECEMBRA
Ku~evo - Op{tina Ku~evo raspisala je konkurs
za dodelu stipendija koji se {koluju za deficitar-
na zanimanja. Po tri stipendije dodeli}e se bu-
du}im nastavnicima matematike i fizike i po
jedna za nastavnika nema~kog jezika, bibliote-
kara i master pravnika. Pravo prijave na  kon-
kurs, koji traje do 24. decembra, nemaju stu-
denti koji su apsolventi, koji su u radnom odno-
su ili imaju preko 26 godina. M. V.

NOVO TERENSKO VOZILO 
ZA DOM ZDRAVLJA
@abari - Op{tina @abari dobila je novo vozilo
koje }e se koristiti za potrebe patrona`ne slu`be
Doma zdravlja. Jovan Luki} predsednik op{tine
@abari uru~io je klju~eve novog terenskog vozi-
la direktoru Doma zdravlja dr Nenadu Dimitro-
vu. Sredstva za nabavku ovog vozila obezbe|e-
na su iz projekta „Sni`avanje psiholo{ke cene
roditeljstva“  koji je finansiralo Ministarstvo bez
portfelja zadu`eno za demografiju i populacio-
nu politiku uz u~e{}e op{tine @abari. Z. V.
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brani~evo

Po`arevac - Turisti~ka organizacija Po-
`arevca privodi kraju jo{ jednu uspe{nu
poslovnu godinu, koja }e zvani~no biti
zavr{ena u prazni~noj atmosferi, 31. de-
cembra, velikim uli~nim novogodi{njim
do~ekom Nove godine. Zahvaljuju}i tru-
du i zalaganju zaposlenih, na ~elu sa di-
rektorom Vasilijem Baldi}em, u 2019.
godini realizovani su svi planovi i pro-
grami ove javne ustanove. O kvalitetu
njihvog rada svedo~e i brojna priznanja
osvojena na ovogodi{njim sajmovima.

„U~estvovali smo na stranim me|u-
narodnim sajmovima u Moskvi i Sofiji i
na doma}im u Beogradu i Novom Sadu.
Tako|e, bili smo u~esnici izlo`bi publi-
kacija i suvenira u Kru{evcu i Leskovcu,
na kojima smo osvojili nagrade i prizna-
nja za publikacije i suvenire. Najvi{e na-
grada osvojili smo na Novosadskom saj-
mu turizma, ukupno osam, me|u koji-
ma je i veliki pehar. Tokom cele godine,
osvojili smo ukupno 17 nagrada, kao i
povelju povodom Dana oslobo|enja Po-
`arevca, kazao je Baldi}.

Osim promocije turisti~ke ponude
Po`arevca u zemlji i inostranstvu, veliki
deo aktivnosti odnosio se na organizo-
vanje manifestacija u gradu i okolini.
Najve}a me|u njima bile su 

„Ljubi~evske konji~ke igre“, sa oko
300 takmi~ara na hipodromu i gostuju-
}im akrobatskim grupama iz Ma|arske.
Pored nje, direktno su organizovali i Us-
kr{nji etno festival u Poljani i Festival
cve}a, koji je ve} godinama najve}i u Sr-
biji, a pomogli su organizovanje i broj-
nih manifestacija u okolini grada.

- Trenutno smo okupirani priprema-
ma za uli~ni do~ek. Postavlja se novogo-
di{nja uli~na dekoracija, a pripremamo i
muzi~ki program u kom }e nastupiti
jedna velika grupa i dve predgrupe. Bi}e

i veliki vatromet u pono}, a gra|ani }e
imati za poslu`enje besplatno vino, raki-
ju i ~aj. Najmla|i }e dan ranije, 30 de-

cembra, u Centru za kulturu imati novo-
godi{nju predstavu, uz Deda Mraza i po-
delu paketi}a, najavio je Baldi}. Iznena-
|enje za gra|ane bi}e organizovanje jo{
jednog uli~nog do~eka, pravoslavne No-

ve godine, a program }e biti naknadno
saop{ten.

[to se ti~e naredne godine, osim re-
dovnih programa, radi}e se i na novim
projektima, od kojih su dva vezana za
postavljanje turisti~ke signalizacije. 

- Prvi projekat obuhvati}e dr`avne
puteve prvog i B reda i za njega nam je
Ministarstvo trgovine, turizma i teleko-
munikacija obezbedilo dva miliona di-
nara. Drugi }e obuhvatiti sve one lokalne
ta~ke koje nismo pokrili pre par godina,
zbog nedostatka para, rekao je Baldi}.
On je dodao da je u planu da se 2020. go-
dine pokrene inicijativa o povezivanju sa
kolegama iz Kragujevca i Gornjeg Mila-
novca, kako bi osmislili kulturnu rutu
„Putevima dinastije Obrenovi}“.

Za svoj rad Turisti~ka organizacija
ima optimalne uslove, jer se preselila u
nove prostorije u Taba~koj ~ar{iji broj 1.
Tu se sada na istom mestu nalaze i In-

formativni centar, administracija i pro-
davnica suvenira. Ipak, presudno za nji-
hov dobar rad jeste pomo} lokalne sa-
mouprave.

- Posebnu zahvalnost dugujemo
gradskom rukovodstvu, naro~ito grado-
na~elniku Banetu Spasovi}u i njegovom
pomo}niku Nenadu Petrovi}u. Uvek
smo od njih imali svu pomo} i punu po-
dr{ku, bez koje ne bismo uspeli da reali-
zujemo sve {to je bilo planirano, istakao
je Baldi}. M. Veljkovi} 

Po`arevac - Sve~anom akademijom u
po`areva~kom Centru za kulturu
Osnovna {kola „Kralj Aleksandar I“ je
proslavila osam decenija rada. Manife-
stacija pod nazivom „Kraljevski dani“
trajala je nekoliko nedelja, a zavr{nica je
bila Akademija na kojoj je bio bogati
kultrurno umetni~ki program i dodelje-
ne su zahvalnice i povelje zaslu`nim po-
jedincima i organizacijama.

Goste je pozdravio direktor {kole Go-
ran Seger koji je istakao da su u prethod-
noj godini realizovali velike investicije {to
ih, kako ka`e, obavezuje da jo{ kvalitetni-
je i sadr`ajnije rade i posti`u bolje rezul-
tate. Mnogo toga je ura|eno sredstvima
grada Po`arevca, Ministarstva prosvete,
nauke i tehnolo{kog razvoja, Ministarstva
pravde, Ministarstva trgovine, turizma i
telekomunikacija i Ministarstva gra|evi-
narstva, saobra}aja i infrastrukture.

U godini jubileja {kola je dobila novi
izgled - ura|eni su novi toaleti, dvori{te
{kole, nabavljen novi {kolski name{taj,
novi ra~unari, ura|eni su podovi u poje-
dinim u~ionicama, nova bina koja menja
enterijer {kole. Tako|e, ura|ena je i nova
kanalizaciona mre`a. Seger je jo{ dodao
da }e i ubudu}e nastaviti sa pobolj{anjem
uslova rada u {koli kako za nastavno oso-
blje tako i za u~enike“. Gradona~elnik Po-

`arevca Bane Spasovi} je govorio o dopri-
nosu ove obrazovne ustanove.

- Tokom proteklih decenija bilo je
razli~itih promena u {koli. Ipak, jedna
stvar se nikada nije menjala. Bilo da se,
neposredno nakon II Svetskog rata, zva-
la „[kola broj 3“, ili „Veljko Dugo{evi}“

od 1948. do 2002. godine, a i pre i posle
toga sa imenom „Kralj Aleksandar I“,
uvek je cilj bio isti - da vrsni pedagozi
{kole prenesu svoje znanje mladim Po-
`arevljanima, kojima se kasnije tokom
studija i nakon njih, grad uvek ponosio.
Gradona~elnik Spasovi} je ~estitao ovaj
zna~ajan jubilej, zaposlenima i u~enici-
ma posebno izra`avaju}i zahvalnost ro-
diteljima dece koja su poha|ala nekada
i danas ovu {kolu. 

- Njihova odluka da vam povere na
~uvanje i obrazovanje ono najvrednije
{to imaju, dovoljno govori i o veli~ini i
zna~aju Osnovne {kole „Kralj Aleksan-
dar I“. Kao gradona~elnik ovog grada, ali

i kao jedan od Po`arevljana, ose}am ve-
liku radost zbog svake {kole koja na na-
{oj teritoriji unapredi svoj izgled i uslove
rada u njoj. O[ „Kralj Aleksandar I“ jed-
na je od onih koja je, u pozitivnom smi-
slu, te{ko prepoznatljiva u odnosu na pe-
riod od pre nekoliko godina. To je deo
posla i nas iz lokalne samouprave. Radi-
mo ga shodno obe}anju koje smo dali
svim gra|anima kada smo preuzeli od-
govornost za vr{enje vlasti u na{em Po-
`arevcu. Ipak, imali smo i dodatnu moti-
vaciju. Ona nam se ogledala u sjajnoj de-
ci koju su ova i sve ostale po`areva~ke
{kole iznedrile, rekao je gradona~elnik.

Z. V.

Veliko Gradi{te - Srebrno jezero, popu-
larno ovde nazvano „Srpsko more“, ve}
decenijama poku{ava da unapredi pri-
stupa~nost izvanrednoj turisti~koj po-
nudi, pa je sve ̀ itelje op{tine Veliko Gra-
di{te kao i zainteresovane posetioce
iskreno odu{evila informacija da bi ov-
de, kona~no, mogao da bude izgra|en
pravi turisti~ki aerodrom o kome su, i
jedni i drugi, ma{tali godinama.

Naime, suvozemnim putem dovde se
putuje prili~no dugo iz ve}ih centara, a
saobra}ajnica je veoma optere}ena i
komplikovana po{to prolazi kroz brojna
naselja posebno na delu \erdapske ma-
gistrale od Po`arevca do Gradi{ta. Neka-
da su Dunavom putnike i namernike
prevozili veliki, brzi gliseri, popularne
„rakete“, ali je ta vrsta prevoza ve} neko-
liko decenija obustavljena pa bi najavlje-
ni zavr{etak malog aerodroma, za koji
ve} prili~no davno postoji lokacija, bio
pravi pogodak u oblasti turisti~ke pri-
vrede vezane za Srebrno jezero kao oko-
snicu ali i ~itav ovaj kraj koji, pored obli-
`nje Ramske tvr|ave, obuhvata i takve
bisere kAo {to su Viminacijum u op{tini
Po`arevac i Goluba~ki grad na ulazu u

\erdapsku klisuru. Najavljeni zavr{etak
aerodroma kraj Srebrnog jezera, koja je
obradovala mnoge, potvr|uje i prvi ~o-
vek op{tine Veliko Gradi{te, predsednik
Dragan Mili}.

- U op{tini Veliko Gradi{te uskoro bi
mogao da nikne turisiti~ki aerodrom.
Naime, u toku je izrada planske doku-
mentacije za izgradnju aerodroma Sre-
brno jezero, a predvi|eno je da se posto-
je}a travnata pista od 800 metara una-
predi i produ`i na 1.400 metara, izjavio
je predsednik Mili}. Prema njegovim re-

~ima, na aerodrom }e mo}i da sle}u avi-
oni sa do 50 putnika.

- Trenutno re{avamo pravno imovin-
ske odnose, te se nadamo da }e u 2020.
otpo~eti radovi. Za dve do tri godine ae-
rodrom bi trebalo da bude zavr{en, re-
kao je za portal eKapiju Mili}. Naime, na
Skup{tini op{tine, odr`anoj 30. septem-
bra, doneta je odluka da se pristupi izra-
di plana detaljne regulacije za aerodrom
Srebrno jezero u Velikom Gradi{tu. Pre-
ma prilo`enoj dokumentaciji aerodrom
bi se prostirao na 120 hektara u potezu
Ramskog Rita.

Planirane prete`ne namene povr{ina
u obuhvatu plana su: piste poletno slet-
nih staza, pristupne saobra}ajnice, ad-
ministrativne zgrade, radionice, servisi i
hangari, saobra}ajnice koje bi povezale
kompleks aerodroma i dr`avni put, kao
i potrebni prate}i sadr`aji. Z. V.

Veliko Gradi{te - U Velikom Gradi{tu
odr`ana je radionica u okviru projekta
pod nazivom ‘’Zajedni~ki pristup pojed-
nostavljivanju rane dijagnoze i le~enja
raka {titne ̀ lezde kod populacije u part-
nerskom podru~ju’’ ~ija ukupna vred-
nost iznosi vi{e od milion evra.

Ovo je prva od devet planiranih radi-
onica u okviru projekta prekograni~ne
saradnje iz oblasti zdravstva. Projekat }e
u naredne dve godine biti realizovan u
okviru „INTERREG IPA“ programa pre-

kograni~ne saradnje Rumunija-Srbija
2014-2020, u saradnji Gradske bolnice
Temi{var i Doma zdravlja Veliko Gradi-
{te. Na prvoj radionici u~estovalo je 30
lekara kao i drugo stu~no osoblje iz Te-
mi{vara i Velikog Gradi{ta.

Ukupna vrednost ovog projekta je
1.038.305 evra od ~ega bespovratna
sredstva Evropske unije iznose 882.559
evra.Op{ti cilj projekta je da se zajedni-
cama sa obe strane granice, kroz pove-
}an pristup efikasnim medicinskim

Po`arevac - U sve~anim salonima Grad-
skog zdanja u Po`arevcu sve~ano je obe-
le`en zavr{etak projekta pod nazivom
„Efikasno upravljanje javnom svojinom
za uspe{nije lokalne samouprave“
„Exchange 5“. Grad Po`arevac i partner-
ske op{tine predstavili su rezultate koje
su postigli tokom tokom realizacije pro-
jekta ~ija vrednost iznosi 208.650 evra.

Ina~e, pored grada Po`arevca, kao
vode}eg partnera u projektu, u~estvova-
le su i op{tine Velika Plana, @agubica,
Veliko Gradi{te, Petrovac na Mlavi, Go-
lubac i Ku~evo. Prevashodni cilj projek-
ta je bio da se doprinese lokalnom raz-
voju kroz pobolj{anje efikasnosti pru`a-
nja usluga u ovih sedam lokalnih samo-
uprava.

Sve op{tine koje su u~estvovale u rali-
zaciji ovog projekta, unapredile su admi-
nistrativne, organizacione i tehni~ke ka-
pacitete zaposlenih za efikasno upravlja-
nje javnom svojinom, pre svega kroz ku-
povinu odgovaraju}eg softvera i opre-
me, a pobolj{ane su baze podataka o jav-
noj svojini. U ovih {est op{tina partnera
identifikovani su kilometri fekalne i ka-
nalizacione mre`e kao i procene objeka-
ta visokogradnje i ni`ih zgrada. Ura|eni
su i geodetski elaborati za objekte koji }e
biti uvedeni u javnu svojinu. 

U okviru projekta, Grad Po`arevac je
evidentirao 130 kilometara vodovodne i
kanalizacione mre`e kao i geodetski ela-
borati za 200 kilometara podzemne in-

frastrukture. Gradona~elnik Grada Po-
`arevca Bane Spasovi} se ovom prilikom
obratio prisutnima i istakao je da su lo-
kalne samouprave pokazale sposobnost
da realizuju projekte.

- Javna svojina je slo`ena tema i ovaj
projekat je bio odli~na prilika da, sara-

|uju}i postignemo i vi{e od onoga na {ta
nas nadle`ni zakoni obavezuju. Postupa-
ju}i prema definisanim projektnim ak-
tivnostima, kao i u skladu s zakonskom
obavezom, izvr{ili smo prijavu velikog
dela svoje imovine. Republi~koj direkci-
ji za imovinu, izradili neophodnu pro-

jektno tehni~ku dokumentaciju i odre-
dili gra|evinsku vrednost za preko 700
nepokretnosti nisko i visokogradnje. Re-
alizacija ovog projekta doprinela je da-
ljem razvoju na{ih sedam lokalnih sa-
mouprava kroz pobolj{anje administra-
tivnih kapaciteta i efikasnosti pru`anja
usluga, rekao je gradona~elnik.

Dakle, preuzimanjem vlasni{tva i
ovla{}enja nad datom lokalnom javnom
imovinom, stvoreni su dodatni uslovi da
efikasno upravljamo nepokretnostima
koje posedujemo, stvoreni su preduslovi
za naprednije razvojne aktivnosti u bu-
du}nosti. 

- Tako|e i ne manje va`no, u pru`a-
nju usluga svojim gra|anima smo odgo-
vorniji i rad na{ih op{tina je transpa-
rentniji. Verujem da }e pomo}u novog
sistema upravljanja javnom svojinom,
potencijalnim korisnicima biti lak{e da
pretra`uju zemlji{te slobodno za ulaga-
nje ili prostor za ulaganje, jer sada imaju
kompletnu informaciju na jednom me-
stu, na zvani~nim internet stranicama
op{tina partnera i te informacije }e biti
redovno a`urirane zahvaljuju}i novom
na~inu vo|enja podataka o nepokretno-
stima. Potencijalni investitori, zaintere-
sovani za kori{}enje lokalne javne imo-
vine }e biti bolje informisani o kriteriju-
mima kori{}enja i transparentnoj aloka-
ciji javne imovine, istako je Spasovi}

Z. V.

Turisti~ka organizacija Po`arevac posti`e sve bolje rezltate

Krunisani sa 17 nagrada

Zapa`eni nastupi na sajamskim promocijama
turisti~ke ponude Po`arevca doneli su brojna
priznanja, od kojih je ~ak osam osvojeno na
presti`nom Novosadskom sajmu

Ure|enje preko javnih radova
Zbog brojnih doma}ih i stranih turista koji pose}uju Po`arevac, bitno je i ure|enje grada, jer je ono
odlu~uju}e za sticanje prvih utisaka. Na tim poslovima anga`ovani su radnici u sklopu javnih radova,
koji su u toku i zavr{avaju se 20. januara.

Neophodni novi stru~ni Kadrovi
Po{to je na snazi zabrana zapo{ljavanja, u Turisti~koj organizaciji trude se da sve obaveze izvr{e sa posto-
je}im brojem radnika. Kada se zabrana ukine, dobro bi im do{lo da se zaposle ljudi koji su vi~ni novim
tehnologijama i koji }e istra`ivati mogu}nosti dovo|enja turista iz Kine, Rusije i Turske.

Progla{eni za najbolji projekat u Srbiji
Danijela Tufegd`i} menad`er projekta je ovom prilikom istakla da je prethodni projekat „Exchange 4“
bio progla{en za najbolji u Srbiji i samim tim je nastavljena saradnja izme|u ovih op{tina i u ovom
projektu. Na skupu su se obratili i Dragan Mili} predsednik op{tine Veliko Gradi{te i Goran Risti} za-
menik predsednika op{tine Petrovac na Mlavi.

Obezbediti najbolje uslove za rad
Znaju}i da su klju~nu ulogu odigrali u~itelji i nastavnici, obaveza grada je da vam, u skladu sa svojim mo-
gu}nostima obezbedi najbolje uslove za rad. Rekao sam mnogo puta ranije, a evo danas je mo`da i najbo-
lja prilika da ponovim tu svoju molbu. Molim uva`ene u~iteljice i u~itelje, nastavnice i nastavnike, da krunu
{kole „Kralj Aleksandar I“ nikada ne prestanu da ukra{avaju onim najvrednijim {to svaki grad ima, decom
`eljnom znanja, onima, koji }e u budu}nosti preuzeti na{ Po`arevac u svoje ruke. Znaju}i to, znam da nas u
godinama pred nama ~eka jo{ sjajniji i razvijeniji Po`arevac, bio je inspisrisan u svom govoru Bane Spasovi}.

Vasilije Baldi}, direktor TO Po`arevac

Turisti~ka organizacija Po`arevac
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Osnovna {kola „Kralj Aleksandar I“ proslavila osam decenija rada

Obrazovna ustanova za 
ponos u godini jubileja

Ura|eni novi toaleti,
dvori{te, nabavljen
{kolski name{taj, 
ra~unari i sre|ena bina,
a rekonstuisana je i
kanalizaciona mre`a

Zavr{en projekat „Exchange 5“ posve}en upravljanju javnom svojinom

Za efikasniji rad lokalne samouprave

Sa prijema u Gradskom zdanju
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@agubica - U organizaciji Udru`enja `e-
na „Homoljke“ iz @agubice, uz podr{ku
lokalne samouprave, odr`an je prvi
„Homoljski sajam `enskog preduzetni-
stva“ u prostorijama Doma kulture. Po-
setioci su imali priliku da se upoznaju sa
na~inom izrade ru~nih radova doma}e
radinosti, raznovrsnim proizvodima i
jelima iz Homolja.

Na otvaranju sajma prisutnima se
obratila predsednica Udru`enja Milosa-
va Grozdi}. Usledila je prezentacija ru~-
nih radova a potom i degustacija jela pri-
premljenih po najstarijim receptima sa
podru~ja Homolja. U kulturno-zabav-
nom programu u~estvovali su frula{i,
harmonika{i i drugi muzi~ari, a ~ule su
se i pesme nekada pevane na mobama.

Sajam je imao i humanitarni karakter.
Organizatori prvog „Homoljskog sajma
`enskog preduzetni{tva“ imali su za cilj
negovanje tradicionalnih vrednosti i

o~uvanje starih zanata sa tendencijom
rasta broja u~esnika iz cele Srbije, navo-
deno je na op{tinskom portalu.

Z. V.

Homoljski sajam `enskog preduzetni{tva

Etno radovi, stara jela i muzika
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Tekstovi su deo medijskog projekta „Kultura i 
infrastruktura kao osnov turizma” koji je 
sufinansiran sredstvima Opštine Veliko Gradište. 
Stavovi izneti u medijskom sadr`aju ne odra`avaju 
nu`no stavove organa koji sufinansira projekat. 

Veliko Gradi{te

uslugama uz ranu, modernu dijagnosti-
ku i trenutno le~enje raka {titne `lezde
pobolj{a kvalitet ̀ ivota.

Z. V.

Sa sve~ane akademije u Centru za kulturu

Srebrno jezero unapre|uje dostupnost turisti~ke ponude 

„Srpsko more“ dobija 
turisti~ki aerodrom
Predvi|eno je da se postoje}a travnata pista od 800 metara unapredi i produ`i
na 1.400 metara, a mo}i }e da sle}u avioni sa kapacitetom do 50 putnika

Prekograni~na saradnja sa Rumunijom kroz projekat vreda {est miliona evra

Planirano devet radionica 

Planirana i izgradnja golf terena
U odluci Skup{tine op{tine se navodi, da se u zoni rekreativnog pejza`nog ure|enja i {umskog kom-
pleksa Beli Bagrem koji vi{e nije potreban, planira i izgradnja golf terena. Ministarstvo gra|evinar-
stva za izradu plana detaljne regulacije opredelilo je pet miliona dinara. Ina~e, u naselju Beli Bagrem
u op{tini Veliko Gradi{te ve} pet godina postoji poletno-sletna staza.
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Tekstovi su deo medijskog projekta „Kapitalni 
izdaci za bolji `ivot Po`arevljana” koji je 
sufinansiran sredstvima Grada Po`arevca. Stavovi
izneti u medijskom sadr`aju ne odra`avaju nu`no
stavove organa koji sufinansira projekat. 

Po`arevac

Kostolac - Nakon uspe{ne realizacije
poslova na rekonstrukciji i asfaltiranju
ulica, oja~avanju kolovozne konstruk-
cije i nasipanju seoskih puteva na teri-
toriji Gradske op{tine Kostolac, pred-
vi|enim infrastrukturnim planom za
2019. godinu, u potpunosti je ostvaren
cilj razvoja putne infrastrukture na
podru~ju ove lokalne samouprave.

Teku}e godine ulo`eno je oko 59
miliona dinara za ure|enje putne in-
frastrukture ukupne du`ine od preko
3.500 metara kao i rekonstrukciju tro-
toara od 600 metara, dok su sredstva
za letnje odr`avanje saobra}ajnica od
2.650 metara iznosila oko 14 miliona.

Govore}i o rekonstrukciji infra-
strukturne mre`e na teritoriji Gradske
op{tine Kostolac, predsednik op{tine
Serd`o Krstanoski je naglasio zna~aj
ure|enja puteva i ulica, kako u samom
gradu Kostolcu, tako i u seoskim nase-
ljima, radi pobolj{anja uslova bezbed-
nosti u~esnika u saobra}aju i smanje-
nja broja saobra}ajnih nezgoda. To-
kom ove godine ura|ena je rekon-

strukcija i asfaltiranje 11 ulica na pod-
ru~ju kostola~ke op{tine.

U Kostolcu radovi na putnoj infra-
strukturi izvedeni su na slede}im loka-
cijama: deo Trudbeni~ke ulice od Ka-
ra|or|eve do Bo`e Dimitrijevi}a deo-
nica ulice Bo`e Dimitrijevi}a od sport-
ske hale do kostola~kog hotela u

ukupnoj du`ini od 470 metara (ukup-
no sa Trudbeni~kom) sa trotoarima
ulica Nikole Tesle u du`ini od 400 me-
tara ulica Stevana Nemanje u du`ini
od 300 metara i to od hotela do sport-
ske hale, pro{irenje ulice Jovana Du~i-
}a na deonici ka kostola~koj pla`i „To-
poljar“. Ulica Nikole Graoni}a trenut-
no je u fazi rekonstrukcije, na potezu
od ulice Bo`e Dimitrijevi}a do po~et-
ka Pore~ke u du`ini od 124 metra, a
zavr{etak radova planiran je do kraja
teku}e godine. U naselju Kanal zavr-
{eno je asfaltiranje ulice Devet Jugovi-
}a u du`ini od 220 metara.

Z. V.

Kostolac, Po`arevac - Po~etak ovogo-
di{nje grejne sezone u Po`arevcu, Ko-
stolcu i pojedinim selima koja se snab-
devaju toplotnom energijom putem
vrelovoda iz obli`njih termoelektrana
i ove godine potvr|uje ~injenicu da svi
ti potro{a~i imaju privilegiju po{to je
isporuka stabilna tokom 24 sata bez
zastoja uz uspe{nu distribuciju preko
Javnog preduze}a „Toplifikacija“. 

Ina~e, grejna sezona je uveliko
po~ela sredinom oktobra i isporuka
toplotne energije kupcima u Kostol-
cu i Po`arevcu ide po planu a kako

isti~e Vladimir Despotovi}, glavni
in`enjer sektora proizvodnje u TE
„Kostolac A“, a pripreme za ovogo-
di{nju grejnu sezonu protekle su bez
ve}ih problema. Vremenski uslovi
jo{ ne odgovaraju zimskim. Podsi-
stemi, koji su zadu`eni da funkcio-
ni{u u zimskim uslovima, su prove-
reni a sitni nedostaci na njima otklo-
njeni i sve je spremno i za hladnije
dane koji predstoje.

Vladimir Despotovi}, glavni in`e-
njer sektora proizvodnje TE „Kosto-
lac A“, Toplifikacija Po`arevac i Slu-
`ba grejanja u Kostolcu ove godine
su ne{to ranije zavr{ili sa radovima
na remontu primarne mre`e pa su
elektrane 10. septembra krenule sa

Po`arevac - Projekat pod nazivom „Po-
stizanje inkluzivnog socio-ekonom-
skog razvoja kroz podsticanje predu-
zetni{tva i zapo{ljavanja Roma“ pred-
stavljen je u po`areva~kom Gradskom
zdanju gde je navedeno da se zavr{et-
kom ovog projekta, do kraja 2020. go-
dine, o~ekuje da posao dobije 40 lica.

Ina~e, Projekat inkluzija Roma i dru-
gih marginalizovanih grupa sprovodi se

u partnerstvu Nema~ke organizacije za
me|unarodnu saradnju - GIZ i kabine-
ta Zorane Mihajlovi} potpredsednice
Vlade RS, koja je i predsednica Koordi-
nacionog tela za pra}enje realizacije
„Strategije za socijalno uklju~ivanje Ro-
ma i Romkinja u Republici Srbiji za pe-
riod od 2016. do 2025. godine“. U okvi-

ru projekta realizuje se niz aktivnosti
koje su veoma bitne za odr ìvo zapo{lja-
vanje ne samo Roma i Romkinja nego i
ostalih socijalno ugro`enih kategorija.

Menad`er projekta Vladimir Pe-
trovi} je  istakao da tu postoji {est kate-
gorija, a dve su direktno vezane za za-
po{ljavanje. 

Jedna se odnosi na finansiranje po~et-
nika u biznisu gde }e biti opredeljeno do

6 hiljada evra za nabavku opreme, a dru-
ga na finansiranje, odnosno kupovinu
ma{ina za proizvodnu delatnost u visini
do 5 hiljada evra za ve} postoje}a pri-
vredna dru{tva i preduzetni~ke radnje,
dok se druge ~etiri komponente odnose
na stvaranje mogu}nosti za zaposlenje,
pre svega na obuku za deset lica prema

njihovim interesovanjima i potrebama.
Pored ove u planu je i obuka za pet osoba
koje }e raditi u internet radiju „Romsko
srce“, kao i {estomese~ni program za
mlade koji se odnosi na karijerno vo|e-
nje i savetovanje. Projektom je predvi-
|eno i istra`ivanje na tr`i{tu rada koje
treba da da {iru sliku {ta to ko~i zapo-
{ljavanje, ne samo pripadnika romske
populacije, ve} i drugih kategorija soci-
jalno ugro`enog stanovni{tva, kao {to
su samohrani roditelji, mladi u rural-
nim sredinama i ostale marginalizova-
ne grupe koje nisu mogle da na|u za-
poslenje na teritoriji grada Po`arevca.

- Nadam se da }e grad Po`arevac i
Udru`enje Roma Brani~evskog okru-
ga napraviti korak vi{e i taj broj pove-
}ati, ~ime bi dali  ve}i doprinos sma-
njenju  siroma{tva na teritoriji grada
Po`arevca.

Prva komponenta odnosi se na fi-
nansiranje po~etnika u biznisu, gde se
opredeljuje do {est hiljada evra za na-
bavku opreme. Druga komponenta je
nabavka ma{ina za proizvodnu delat-
nost ili drugu uslugu za ve} postoje}a
privredna dru{tva ili radnje u visini od
pet hiljada evra. Ostale ~etiri kompo-
nente odnose se na stvaranje mogu}-
nosti za zaposlenje. 

Predvi|ene su obuke za deset lica u
skladu sa njihovim interesovanjem,
sposobnostima i `eljama, potom obu-
ka pet osoba za rad u internet radiju
„Romsko srce“, koje radi u okviru UR-
BO. Za Rome i Romkinje predvi|en je
{estomese~ni program za karijerno vo-
|enje i savetovanje, rekao je Petrovi}.

Z. V.

punjenjem sistema za daljinski si-
stem grejanja.

- Oba bloka termoelektrane Ko-
stolac A rade u toplifikacionom re`i-
mu i grejanje se odvija nesmetano 24
sata. U dosada{njem toku grejne se-
zone nismo imali ve}ih problema, a i
vremenski uslovi nam idu na ruku,
tako da nam nije potrebno veliko an-
ga`ovanje za ovakav re`im grejanja.
[to se ti~e hladnih dana koja }e do}i
u termoelektrani oprema je ispravna
i remonti su zavr{eni na vreme“ ista-
kao je Despotovi}.

Ina~e, na podru~ju Grada Po`a-
revca, Javno preduze}e „Toplifikaci-
ja“, kome toplotnu energiju isporu-
~uju „Termoelektrane Kostolac“,
greje ukupno 9.100 objekata na teri-
toriji grada Po`arevca, od ~ega 8.300
doma}instava, 770 objekata javne i
komercijalne delatnosti i ~etiri indu-
strijska objekta.

Z. V. 

Na teritoriji Gradske op{tine Kostolac preko 70 miliona ulo`eno u putnu infrastrukturu 

Ove godine sre|eno 
i asfaltirano 11 ulica 
U toku su radovi u Ulici Nikole Graoni}a, a zavr{etak planiran do kraja ove godine

Veliki radovi i na selu
U skladu sa opredeljenjem da se gradske i seoske sredine razvijaju ravnomerno, intenzivno se radilo
i u okolnim naseljima koja pripadaju Gradskoj op{tini Kostolac. U selu Ostrovu rekonstrukcija je izvr-
{ena na delu puta du`ine 550 metara u ulici Lole Ribara. U selu Petka rekonstrukcija je izvr{ena na
lokaciji nasipa u du`ini od 800 metara u ulici Bo`e Dimitrijevi}a. U Klenovniku je rekonstrukcija izvr-
{ena na lokaciji ulica Save Kova~evi}a u du`ini od 300 metara i Milo{a Obili}a du`ine 270 metara.

Pravo na rad i jednake mogu}nosti
Me|unarodni dan ljudskih prava obele`ava se u decembru, a svaka osoba sti~e prava svojim ro|e-
njem i u Srbiji su zagarantovana njenim ustavom. Jedno od osnovnih ljudskih prava je, po re~ima
Vladimira  Petrovi}a, menad`era projekta, pravo na rad i jednake mogu}nosti pri zapo{ljavanju, po-
sebno za ljude iz te{ko upo{ljive kategorije stanovni{tva.
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Projekat za pove}avanje zaposlenosti Roma

Posao za 40 lica naredne godine

Sa predstavljanja projekta
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Novi korisnici u Bazenskoj ulici 
U Kostolcu je zavr{ena izgradnja toplovoda u Bazenskoj ulici i na njega su priklju~ena 22 doma-
}instva. Radovi su izvedeni na trasi dugoj 500 metara,  a njihova vrednost je 12 miliona dinara,
obezbe|enih iz op{tinskog bud`eta. Toplovod je izgra|en i u krugu pijace u Kostolcu i na njega
}e se priklju~iti 55 korisnika. Ovi radovi trajali su 60 dana i ko{tali su 35 miliona dinara. M. V.

Isporuka toplotne energije iz 
kostola~kih termoelektrana

Stabilno i celodnevno 
snabdevanje vrelovoda
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NOVI EKSPONAT U SAVREMENOJ GALERIJI
Ku~evo - Galerija savremene umetnosti Centra za kulturu, poznata po brojnim nastupima likovnih umetnika, muzi~ara i li-
terarnih stvaralaca, postala je bogatija za jedan izuzetno vredan eksponat koji je postao segment ovog prostora. Re~ je o skulp-
turi koja nosi naziv „Mapa“, ura|enoj u livenoj bronzi, rad umetnika Marka Vuk{e. Sredstva za nabavku ovog dela dobijena su
putem Konkursa od strane Ministarstva za kulturu i informisanje. Z. V.

Po`arevac - Udru`enje gra|ana
„[ansa“ iz Po`arevca,  kroz
partnerstvo sa Institutom Go{a
d.o.o. iz Smederevske Palanke,
organizovalo je okrugli sto u
okviru Projekta „Nova {ansa za
mlade“. Ina~e,  ovaj projekat se
sprovodi po javnom konkursu
za stimulisanje razli~itih oblika

zapo{ljavanja,  samozapo{lja-
vanja i preduzetni{tva mladih
koji finansira Ministarstvo
omladine i sporta Republike
Srbije.

Kako je re~eno,  cilj projekta
jeste unapre|enje ve{tina zapo-

{ljivosti mladih iz osetljivih
grupa i njihovo bolje pozicioni-
ranje na tr`i{tu rada. Specifi~ni
ciljevi su animiranje mladih i
senzibilisanje zajednice u po-
gledu zna~aja sticaja dodatnog
obrazovanja,  ja~anje kompe-
tencija i ve{tina mladih kroz
obuku za posao zavariva~a,

smanjenje socijalne isklju~eno-
sti mladih iz osetljivih grupa
putem pronalaska zaposlenja.

- Projekat je direktno usme-
ren na re{avanje jednog od naj-
ve}ih problema sa kojima se
suo~avaju mladi ljudi u na{oj

dr`avi,  a to je nezaposlenost,
pogotovo se to odnosi na deo
populacije mladih koji dolaze iz
osetljivih grupa koji uglavnom
borave u nepodsticajnim okru-
`enjima i sa smanjenim {ansa-
ma za iznala`enje odgovaraju-
}eg posla,  istakao je Vladan
Bo{kovi},  asistent na projektu.

Glavne aktivnosti su realiza-
cija obuke za zavariva~e koje
spade u jedno od defiticitarni-
jih zanimanja,  a u saradnji sa
Institutom Go{a kao i posredo-
vanje u zapo{ljavanju mladih
koji su zavr{ili obuku. Obuka
za zavariva~e predstavlja izu-
zetnu {ansu potencijalnim
kandidatima jer se posao zava-
riva~a prepoznaje kao jedno od
najtra`enijih zanimanja u in-
dustriji ne zahteva vi{e stepene
stru~ne sprem.

Z. V.

Subotica - Na sednici Koordi-
nacionog tela nacionalnih sa-
veta svih nacionalnih manjina
u Republici Srbiji, koja je odr-
`ana u Subotici, u sedi{tu Naci-
onalnog saveta ma|arske naci-
onalne manjine, a kojom je
predsedavao Hajnal Jene, odlu-
~eno je jednoglasno da }e prio-

ritetna oblast za 2020. godinu
biti obrazovanje.

Prema re~ima predsednika
Nacionalnog saveta Vlaha No-
vice Jano{evi}a,  to zna~i da }e
u narednoj godini ve}a sred-
stva biti izdvojena za obrazova-
nje. On je izjavio da }e se raditi
na standardizaciji vla{kog jezi-

ka a da }e svoj deca,  koja `ele
da u~e izvorni vla{ki jezik i na-
cionalnu kulturu, to biti obez-
be|eno. Tako|e, Nacionalni
savet Vlaha }e te`iti i edukaciji
nastavnog osoblja da bi se kva-
litet nastave podigao na vi{i ni-
vo, rekao je Jano{evi}.

Z. V.

Zagreb - Na sve~anosti u Zagre-
bu je imenovan novi ambasa-
dor Sportskih igara mladih,
Aleksander ̂ eferin predsednik
UEFA,  a me|u zvanicama bili
su i predstavnici Sportskog sa-

veza op{tine Petrovac na Mla-
vi. Sve~anosti u hotelu Esplana-
da prisustvovale mnoge ugled-
ne li~nosti iz sportskog,  kultur-
nog,  politi~kog i javnog `ivota
regiona i Evrope. ^eferinu je

plaketu predao najdugove~niji
ambasador Sportskih igara
mladih,  nekada ~uveni fudba-
ler Predrag Pe|a Mijatovi}.

Na poziv predsednice Sport-
skih igara mladih Srbija Ivane
Jovanovi},  sve~anoj ceremoni-
ji prisustvovali su i predstavni-
ci Sportskog saveza op{tine Pe-
trovac na Mlavi me|u kojima
je bio i Dejan Milo{evi} gene-
ralni sekretar Sportskog saveza
op{tine Petrovac na Mlavi i
~lan Izvr{nog odbora SIM Srbi-
ja. Imenovanju novog ambasa-
dora Sportskih igara mladih
prisustvovali su predstavnici
Olimpijskog komiteta Srbije,
potpredsednik @arko Ze~evi} i
izvr{ni direktor Damir [tajner,
@eljko Tanaskovi},  predsednik
Saveza za {kolski sport Srbije i
mnogi drugi. Z. V.

Nacionalni savet Vlaha posle sednice Koordinacionog tela

Obrazovanje stalni prioritet

Sve~anost povodom Sportskih igara mladih u Zagrebu

U~estvovao Sportski savez Petrovac

Posao i sertifikat za 40 u~esnika
Ukupno 40 mladih, koji uspe{no zavr{e obuku, bi}e podr`ani u zapo{ljavanju
za {ta su ostvareni preduslovi potpisivanjem Memoranduma o saradnji sa po-
slodavcima iz ove oblasti, ~ime se podr`avaju u~esnici programa al i budu}e ge-
neracije mladih u zapo{ljavanju. Nakon uspe{no zavr{ene obuke polaznici do-
bijaju me|unarodno priznati sertifikat.

Okrugli sto u okviru projekta za stimulisanje razli~itih oblika zapo{ljavanja

„Nova {ansa za mlade“
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Golubac - Roman kragujeva~-
kog dramskog pisca Vladimira
\or|evi}a „Krvavi Bo`i}’’,  ko-
ji je izazvao veliku pa`nju ~ita-
la~ke publike {irom zemlje kao
i na me|unarodnim sajmovi-
ma u inostranstvu,  promovi-
san je u Narodnoj  biblioteci
„Veljko Dugo{evi}’’ u Golupcu.

- Knjiga je veoma intere-
santna i pisana je kao da je do-

kumentarna. To je sudbina au-
torove porodice u Drugom
svetskom ratu. Treba videti ove
doga|aje i na neki drugi na~in.
Bili smo svedoci gra|anskog
rata u okviru Drugog svetskog
rata, kada je strana sila napada-
la sa svih strana. U Srbiji se de-
{avao gra|anski rat,  ljudi su se
podelili, udario je brat na brata
i evo posle 75 godina nakon to-
ga i dalje su pojedinci na svojim
stranama, a  „postoje“ i dve isti-
ne. I ova knjiga nam poma`e
da iz ugla jedne {umadijske po-

rodice vidimo njihovu sudbi-
nu,  naglasio je otvaraju}i ovo
knji`evno ve~e v. d. direktora
Narodne biblioteke „Veljko
Dugo{evi}“, Milen Bogojevi}.

Ova pri~a skrivana je 50 go-
dina, a govori o duhu srpske
tradicionalne porodice, o ~udi-
ma Gospodnjim, o srpskoj ne-
slozi, mona{kom putu, alban-
skoj golgoti, prvom gerilcu u

Evropi |eneralu Dra`i Mihajlo-
vi}u,  i o sudbini na{eg naroda
koji je stradao kroz vekove. Au-
tor je roman posvetio svom de-
di, po ~ijoj `ivotnoj pri~i je na-
pisao ovo delo.

- Knjiga je nastala kao rezul-
tat mojeg dugogodi{njeg istra-
`ivanja {ta se desilo u porodici
po pitanju sudbine mog dede
koji je bio pripadnik JVO. On
odlazi u Bosnu tokom jeseni
1944. godine i bio je jedan od
pre`ivelih te golgote srpskih
~etnika. Ostao je u Bosni sve do

1946. godine, kada su ga na Bo-
`i} izdali pripadnicima nove
Komunisti~ke vlasti, oni ga
hvataju i osu|uju na smrt i ubi-
jaju u jednom zaseoku koji se
zove „Mrtva~ki potok“. Rodite-
lji i bli`nji u selu u [umadiji ni-
su  50 godina znali {ta se sa
njim desilo, a neki su sa tim ne-
znanjem preminuli, naveo je
autor, objasniv{i da je tek 90-
tih godina uspeo da stavi ta~ku
na ovaj slu~aj, saznav{i istinu.

- Ovaj roman u osnovi govo-
ri o toj pri~i, ali u svojoj drugoj,
tre}oj i petoj dimenziji govori o
mnogim drugim stvarima, pr-
venstveno o vrednostima koje
su danas  zaboravljene, a iteka-
ko su va`ne za srpski narod - o
ljubavi, pra{tanju,  rodoljublju,
govori o putu na{em ka Bogu
na kome mo`emo uvek da na-
|emo snage, da bez obzira u
kakve nas je okvire ̀ ivot stavio,
mo`emo da iz toga iza|emo is-
to kao ljudi svetlog lika, istakao
je jo{ Vladimir \or|evi}. Ro-
man je pisan u formi ispovesti
oca Vasilija. Li~na,  porodi~na
pri~a autora jedna je od pri~a o
srpskom narodu i golgotama u
koje,  s vremena na vreme biva
gurnut,  ali i poku{aj da veliki
egoizam i gordost na individu-
alnom i kolektivnom nivou
bude pobe|en i potisnut.

Lj. Nastasijevi}
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Promocija romana Vladimira \or|evi}a

„Krvavi Bo`i}“ u Bosni

Re`irao petnaest drama
Vladimir \or|evi} je ro|en u Kragujevcu 1976, objavio je pet knjiga, od kojih je jed-
na zvani~na lektira veronauke za u~enike osnovnih {kola u Srbiji. ̂ lan je Udru`enja
dramskih pisaca Srbije i ~lan Predsedni{tva ovog udru`enja. Njegove drame izvo-
|ene su na doma}im i me|unarodnim festivalima, a nekoliko drama postavljeno
je i na scenama u inostranstvu. Autor je scenarija za televizijski igrani i obrazovni
program. Igrao je u pozori{tu, u televizijskim serijama i na filmu. Re`irao je petna-
est drama i scenskih prikaza, od kojih su dve drame izvo|ene na me|unarodnim
festivalima. Dobitnik je  vi{e priznanja za umetni~ko i dru{tveno delovanje.
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Po`arevac - ̂ lanovi porodice ro|enog
Po`arevljanina Aleksandra Sa{e Mar-
kovi}a, poverila je na ~uvanje Istorij-
skom arhivu Po`arevac zaostalu gra-
|u, vi{e od oko hiljadu knjiga iz zao-
stav{tine, kao i li~ne predmete pisca i
antifa{isti~kog revolucionara, a tim
povodom, u prostorijama Brani~ev-
skog upravnog okruga, odr`ana je
konferencija za medije.

Tom prilikom je iskazano da ovaj
nesebi~ni ~in porodice Sa{e Markovi-
}a predstavlja i doprinos cilju da se
ustanovi  njegov legat u zavi~ajnoj va-
ro{i.  Aleksandar \oki}, na~elnik Bra-
ni~evskog upravnog okruga, je poru-
~io ~lanovima porodice Markovi} da
je dobro {to su zaostav{tinu poverili
Istorijskom arhivu Po`arevac jer je je-
dan od najboljih u Srbiji.

- To je prava odluka koja }e da
osvetli trenutke iz antifa{isti~ke borbe.
Najva`nije u ovoj pri~i je antifa{izam i
ono {to se de{avalo od 1941. do 1945.

godine, a proisteklo iz pera ~oveka ko-
ji je u tome u~estvovao i najbolji je sve-
dok. U vreme kada dolazi do relativi-
zacije de{avanja u Drugom svetskom
ratu to je va`no, a bi}e i dobra gra|a za
Arhiv, izjavio je na~elnik \oki}.

Porodica Markovi} - supruga Lji-
ljana i potomci Dubravka i Radovan
- u junu su predlo`ili da kompletnu
zbirku, koja obuhvata arhivsku gra-
|u, fotografije, li~ne predmete, ruko-
pis, kao i bogatu biblioteku sa naslo-
vima iz pravne istorije, tradicije i kul-
ture po`areva~kog kraja i cele Srbije,
poveri na ~uvanje Istorijskom arhivu
Po`arevac, kao regionalnoj ustanovi
u kulturi. Namera je bila da se u na-
rednom periodu gra|a koristi za
projekte arhiva.

- Realizacija je krenula odmah po-
sle na{eg prvog sastanka, a 25. juna
smo to i formalizovali jednim spora-
zumom o preuzimanju kompletne za-
ostav{tine Aleksandra Sa{e Markovi-
}a, i ta gra|a i bogata biblioteka se ve}
nalaze u depou, rekla je dr Jasmina Ni-
koli} direktorka Istorijskog arhiva Po-
`arevac. Nikoli}eva je navela da je na
konferenciji za medije dat na uvid iz-
bor iz Markovi}eve zaostav{tine, koja
se ve} koristi u projektu o Drugom
svetskom ratu, a koji }e biti predsta-
vljen u godini kada se navr{ava 75 go-
dina od njegovog okon~anja. Zna~aj-
no mesto na izlo`bi sigurno }e zauze-
ti materijal iz zaostav{tine.

- Tatina dokumentacija je stvarno
bila obilna, i mi nismo bili dovoljno
obrazovani da saznamo sve {to se u
njoj nalazi. Verujem da }e eksperti na-
}i mnogo materijala koji }e biti upo-
trebljiv za budu}e generacije. Kada
sam bila mala, na moje pitanje za{to
stalno pi{e o ratu, odgovarao mi je da
to ~ini da se istina ne zaboravi. Mislim
da je ovo pravi na~in i ostvarenje nje-
govih `elja da sva ta dokumenta pre-
damo jednoj instituciji kao {to je Ar-
hiv, rekla je za portal „ebranicevo“ Du-
bravka Duca Markovi}, }erka Alek-
sandra Markovi}a, koja je, ina~e, us-
pe{an i poznat voditelj na Radio Beo-
gradu. Nata{a Milo{evi} Duli}, arhivi-
sta u Arhivu i ~lan komisije koja je bi-
la na prijemu ovog vrednog poklona,
izvr{ila je prvi uvid u arhivsku gra|u.

- Pored fotografija tu su i magne-
tofonski zapisi, a dobili smo i magne-
tofon na poklon. Zapisi }e biti pre-
slu{ani i tek tada }emo imati uvid da
li su to audio zapisi koje je Sa{a Mar-
kovi} ve} obradio i ~injenice uneo u
svoje knjige, ili }emo do}i do podata-
ka nepoznatih javnosti, kazala je Mi-
lo{evi} Duli}.

Radovan Lale Markovi}, Aleksan-
drov sin, podsetio je na jedan od po-
slednjih intervjua koje je njegov otac
dao po`areva~kim medijima u kojima
je, svojevremeno, i sam sara|ivao a os-
tao upam}en kao rasko{no obrazovan
i pravdoljubiv ~ovek vesele naravi.

Z. V.

Po`arevac - Promocija ~asopisa „Bra-
ni~evski svetionik“ i romana „Raskr-
{}a“, autora Novice Gruji}a, odr`ana
je u sali Muzi~ke {kole „Stevan Mo-
kranjac“ u Po`arevcu. Direktor muzi~-
ke {kole Zoran Mari} pozdravio je na
samom po~etku ve~eri sve prisutne
goste i istakao da }e ova {kola i u bu-
du}nosti podr`avati projekte Udru`e-
nja  potomaka ratnika 1912 - 1920.

O publikacijama koje ovo udru`e-
nje izdaje, govorili su urednik ~asopi-

sa Brani~evski Svetionik, Novica Savi},
pisac romana Novica Gruji}, knji`ev-
nik Milisav Milenkovi}, istori~ar dr
Miroljub Manojlovi} i predsednik
Udru`enja Slavoljub Stojadinovi} Re-
grut. Tokom ve~eri, zaslu`nim sarad-
nicima uru~eni su  i prigodni pokloni
kao i  komplet izdanja ~asopisa  i knji-
ga koje izdaje ovo Udru`enje. U~e{}e
u programu sa muzi~kim numerama
uzeli su i u~enici Muzi~ke {kole „Ste-
van Mokranjac“. Z. V.

Zaostav{tina pisca i antifa{isti~kog revolucionara iz Po`arevca predata Istorijskom arhivu 

Aleksandar Markovi} 
ponovo me|u svojima

Znamenja poznatih antifa{ista
Ulica u kojoj je pre Drugog svetskog rata  bila ku}a porodice Markovi}, danas nosi ime Aleksandro-
vog starijeg brata Dragoslava Markovi}a „Ro|e“ stradalog u ratu, po kome je nazvan i poznati Od-
red izvi|a~a iz Po`arevca. Na njihovoj ku}i postoji spomen plo~a koja svedo~i da je upravo tu, 1941.
godine, odr`ana sednica Narodnog odbora.

Promocija ~asopisa
„Brani~evski svetionik“
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Petrovac na Mlavi - Otvoren je tradicio-
nalni, 15. po redu, Jesenji salon Udru-
`enja likovnih umetnika Petrovac, 15.
po redu, a u petrova~koj Galeriji „?rug“
izlo`eno je 36 radova 21 umetnika, ~la-
nova ULUP-a, me|u kojima i dvojice
gostuju}ih umetnika iz Beograda.

Prisutnima se u svojstvu doma}ina
obratio sekretar Udru`enja, diplomira-
ni slikar Dragan Milosavljevi}, da bi po-

tom re~ uzeo profesor knji`evnosti Da-
nilo Radojkovi}, tako|e ~lan ovog
Udru`enja koji je izlo`bu i otvorio. Za
muzi~ki deo sve~anog otvaranja bila je
zadu`ena Jelena Mi~i} u~enica S[ „Mla-
dost“ iz Petrovca koja je otpevala jednu
pesmu. Jesenji Salon ULUP-a mo}i }e
da se pogleda tokom decembra 2019. i
januara 2020. svakog radnog dana i su-
botom u Galeriji „Krug“. Z. V.

Po`arevac - U intimnoj
atmosferi Radio kafea,
nastupom komi~arke Je-
lene Radanovi}, zavr{en
je  prvi StandUp festival u
Po`arevcu. Prvi StandUp
festival organizovao je
Centar za u~enje stranih
jezika LINK UP, a uz po-
dr{ku Gradskog ve}a
Grada Po`arevca. Publika
je imala prilike da pogle-
da nastupe nekih od naj-
boljih mladih komi~ara
Srbije i to nastupe Rado-
mira Nestorovi}a, Darka
Mitrovi}a, Nikole Radoj-
lovi}a i Jelene Radanovi}.

Z. V.

Po`arevac - U galeriji „Obojena sve-
tlost“ Centra za kulturu u Po`arevcu,
otvorena je izlo`ba slikara naivaca iz
Kova~ice, pod nazivom „Tri srca po-
rodice Knjazovi}“. Na izlo`bi su prika-
zana dela tri generacije porodice Knja-
zovi} - Jana, Ane i Nata{e. Jana Knja-
zovi}a (1925-1985) neki likovni kriti-
~ari smatraju jednim od najoriginalni-
jih slikara naive u svetu. Njegov moto
bila je misao iz Egziperijevog „Malog
princa“ - „~ovek samo srcem dobro vi-
di“, pa otud i njegov potpis na slikama
u obliku srca. Njegova }erka Ana (69)
potpisuje se sa dva, a unuka Nata{a
(42) sa tri srca. M. V.

Izlo`ba slika porodice Knjazovi}
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Otvoren jubilarni jesenji Salon ULUP-a
Izlo`eno 36 radova 21 umetnika
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Zavr{en prvi StandUp festival

Fo
to

: B
oo

m
 9

3

Sa{a Markovi}

Sa konferencije za medije
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